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Naléhavé volání za
mír ve Svaté zemi

Santiago Omega, kněz žijící v
Jeruzalémě, shrnuje
nejvýznamnější události roku
2010, které mají nějaký vztah ke
Svaté zemi.

06.01.2011

Ve svém posledním příspěvku na
mém blogu bych rád shrnul, čeho
jsme byli v těchto měsících svědky ve
Svaté zemi. Vánoční období je
výjimečné, rádi mluvíme o míru,
lásce, naději a svobodě.



Právě to učinil latinský patriarcha
Jeruzaléma ve svém vánočním
poselství, ve kterém shrnul uplynulý
rok. Rád bych zopakoval některé
jeho myšlenky, abychom tak
poděkovali Pánu za vše, co nám dal,
a pokračovali v těchto prosbách za
budoucnost Svaté země.

Dobří věřící a dobří občané

Na prvním místě patriarcha
zdůraznil, že synod pro Střední
východ, který se konal v Římě 10. až
24. října, byla jedinečná příležitost,
již nám poskytl Svatý Otec. Příležitost
k tomu, abychom vybídli křesťany
Středního východu k tomu, aby byli
dobrými věřícími a dobrými občany.
Víra, vysvětloval, nás nesmí od
veřejného života vzdalovat, ale má
nás zapojovat stále více do budování
naší společnosti jak v arabských
zemích, tak v Izraeli.

Na synodu jsme se dotkli těch
nejbolavějších otázek, ale zároveň to



byla také příležitost vyjádřit naši
naději i očekávání. Rovněž zdůraznil
důležitost ekumenického a
mezináboženského dialogu.
Doufáme, že tento dialog by mohl
pokračovat nejenom v
intelektuálních kruzích, mezi
odborníky a teology, ale také ve
všech vrstvách společnosti, a
postupně by tak se proměňoval v
dialog života.

Synod také odsoudil násilí,
náboženský fundamentalismus,
antisemitismus, antijudaismus,
protikřesťanské postoje a islamofobii
a vyzval náboženství „k převzetí
svých odpovědností k podpoře
dialogu kultur a civilizací v našem
regionu a v celém světě“.

Poutě do Svaté země, důvody
naděje

Dalším důvodem k naději je, že
náboženská turistika a poutě do
Svaté země zaznamenávají rekordní



nárůst. Do listopadu loňského roku
navštívilo Svatou zemi tři miliony
lidí. Tento počet by se mohl do konce
roku zvýšit na 3 400 000 návštěvníků,
což je číslo, kterého nebylo nikdy
dosaženo, dokonce ani v jubilejním
roce 2000.

Znamená to, že Jeruzalém, Betlém a
Nazaret mají univerzální rozměr.
Považujeme za důležité zdůraznit
přátelské přijetí poutníků arabským
lidem, zvláště v jejich kostelích a
svatých místech. Ale také izraelský
národ je velmi přátelský a práce
ministerstva turismu v Izraeli i v
Palestině je na velmi vysoké úrovni.

Patriarcha byl také vděčný za to, že
náboženští činitelé, seminaristé a
dobrovolníci mohli získat víza,
poněvadž situace se v letošním roce
velmi zlepšila.

Dialog mezi Svatým stolcem a
palestinskou samosprávnou



Na druhé straně 7. prosince znovu
začaly rozhovory mezi Svatým
stolcem a palestinskou samosprávou,
které mají za cíl uvést do praxe
základní dohodu uzavřenou v roce
2000. Dohoda pojednává hlavně o
náboženské svobodě a legislativě ve
finančním sektoru. Modlíme se za
úspěch těchto rozhovorů a také i za
ty, kteří už s Izraelem vyjednávají.

V měsíci listopadu mohl patriarcha
navštívit několik zemí Latinské
Ameriky: Chile, Argentinu, Honduras
a Kolumbii. Setkal se s biskupy těchto
zemí, s nejvyššími civilními
představiteli a hlavně s věřícími,
kteří žijí „v diaspoře“. Jen v Chile jich
je více než 400 000. Z větší části se
jedná o emigranty z roků 1900 až
1950, kteří emigrovali z důvodů
chudoby a nejistých životních
podmínek. Ověřil si, že jsou nyní již
zcela integrováni a mnozí z nich
vyjádřili ochotu podporovat naše



projekty a přijet na pouť do Svaté
země.

Patriarcha také zmínil některé velké
projekty, které chce latinský
patriarchát realizovat. Mezi jiným
novou psychiatrickou kliniku v
Betlémě, jež ponese jméno Benedikta
XVI., univerzitu v Madabě v
Jordánsku, jež zahájí provoz v říjnu,
a nový poutnický dům v Jordánsku v
místech, kde byl pokřtěn Kristus.

Nakonec se patriarcha zmínil o
strašném požáru, který zdevastoval
celé lesy v Haifě. Vyjádřil poděkování
za mezinárodní solidaritu. Kromě
toho poznamenal, že významným
gestem bylo poskytnutí pomoci
palestinskou samosprávou, která
dala k dispozici své hasičské sbory.
Může to znamenat začátek plodné
spolupráce a věříme, že by mohla
pokračovat v příznivějších
podmínkách, až bude dosaženo míru,



který je tak toužebně očekáván v této
sužované zemi.

Končím slovy papeže Benedikta XVI.,
která vyslovil u příležitosti masakru
křesťanů v kostele zasvěceném
Panně Marii v hlavním městě
Bagdádě, a kterými chtěl i patriarcha
zakončit své poselství. Jsou to slova
naděje v záplavě fundamentalismu a
násilí, kterého jsme svědky: „Před
bezohlednými projevy násilí, které
nadále pustoší národy Středního
východu, chci znovu obnovit svoji
naléhavou výzvu za mír: Je to Boží
dar, ale je to také výsledek úsilí lidí
dobré vůle a národních i
mezinárodních institucí. Ať všichni
spojí své síly za ukončení jakéhokoliv
násilí!“

Společně s patriarchou vyjadřujeme
na konci tohoto roku svá srdečná
přání za usmíření mezi našimi
národy, mezi Izraelci a Palestinci. Je
to doba, kdy se máme společně



zavázat k upřímnému,
spravedlivému a definitivnímu míru.
Prosíme Pána, aby se radost a pokoj
vánoc šířil do srdcí všech lidí.

Santiago Quemada
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